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Kettőt fi zet, hármat vihet! 3 DVD csak 600 Ft!!!  
Minden nap! 

BÉRES ALEXANDRA - MENNI FOG !   
HELLRAISER 4. - VÉRVONAL   

BATMAN - SÖTÉT LOVAG    
NIM SZIGETE   

HÍRNÖK   
FELKELÉS   
PILLANGÓ   

KUNG FU PANDA

Nem az újságíró leleménye ez a szójáték: maga a szerkesztő/
író Szarvas István találta ki. Ezzel indokolta, miért is érdekli 
ez a város. A november 27-i alkalom a Nyitott KönyvTár ren-
dezvénye volt a Tessedik Múzeum nagytermében. 

Szarvas – Szarvason

A meghívó Szarvas István 
interjúkötetének bemutatójá-
ra invitálta a „Nagyérdeműt”, 
(amely ezúttal sem szolgált rá 
erre az elnevezésre: otthon ma-
radásával tüntetett), továbbá az 
újságíró mellett egy vendég, 
Babák Mihály országgyűlési 
képviselő, polgármester – ez-
úttal mint a kötet egyik interjú-
alanya – megjelenését, és Sze-
nes János főszerkesztő mode-
rátori tevékenységét ígérte. És 
ez majdnem így is lett.

A rendezvény szervezője, 
Tusjak Lászlóné könyvtáros 
köszöntötte a vendégeket, majd 
Szenes János vette át a szót, és 
kérdezett. A szerző válaszaiból 
megtudtuk, hogy ő a Heted-
hét Határ c. folyóirat budapesti 
szerkesztőségvezetője. E minő-
ségében intenzív újságírói tevé-
kenységet folytat; a legutóbbi 
10 év termése – többek között 
– 100-120 interjú. Ezek közül 
válogatott ki harminckettőt, és 
– Kérdeztem – válaszoltak cím-
mel – kötetbe szerkesztette. Az 
interjúalanyai között „minden-
ki” megtalálható – kivéve a két-
kezi munkások. Erre az egyik 
barátja kérdése döbbentette rá, 
de, hogy ez miért van így, nem 
tudhatták meg a résztvevők. 

Megtudhattuk viszont azt, 
hogy nem akárki fért be a kö-
tetbe. 14 nagykövettel beszél-
getett, de csak az indiai és iz-
raeli került be. Számos polgár-
mestert is kérdezett, de számá-
ra a legszimpatikusabb Babák 
Mihály volt, aki a parlament 
egyik legdinamikusabb, legele-
gánsabb képviselője. És külön-
ben is: az ő neve Szarvas, tehát 
ide tartozik. 

Ekkor vette át a szót a Pol-

gármester. Elmondta, annyira 
szereti városát, hogy fel akar-
ta venni a Szarvasi előnevet, 
de lebeszélték róla. Megtud-
tuk, hogyan ismerkedtek meg 
az íróval, mennyire szimpati-
kus volt számára. Hallhattunk 
parlamenti és egyéb sztorikat; 
megismerhettük a sajtóról és a 
sajtó munkásairól alkotott vé-
leményét. Kérdezett is: milyen-
nek látja a szerző az interjú-
alanyait, milyen a kiadói, szer-
kesztői tevékenysége, mit szól 
a bulvárújságokhoz és a bulvár-
újságírók tevékenységéhez. Ki-
derült, hogy a Polgármester a 
műsorvezetéshez is ért. Szar-
vas István elhatárolódott a bul-
vár-újságíróktól, neki sincs el-
ismerő véleménye jó néhány 
kollégájáról és a sajtótermé-
kekről – még a vezető sajtóor-
gánumokról sem. Egyoldalúak 
– szólt a sommás ítélete. 

Saját magát a valósághoz ra-
gaszkodó, de nem tényfeltáró 
újságírónak tartja, akinek nem 
célja, hogy kellemetlen helyzet-
be hozza kérdéseivel beszélge-
tőpartnereit. Talán ennek is kö-
szönhető, hogy bár a vezető po-
litikusokról sok szó esett, az est 
nem csapott át politizálásba és 
minősítgetésbe. 

Váratlan esemény zárta a be-
mutatót. A középiskolás kollé-
gistáknak – kötött napirendjük 
miatt – távozniuk kellett, így 
a három előadó hirtelen a ren-
dezők és a sajtó képviselőinek 
intim társaságában találta ma-
gát. Tusjak Lászlóné oldotta fel 
a pillanatnyi zavart: ajándékkal 
köszönte meg Szarvas István-
nak a könyvbemutatót, beszél-
getőtársainak a részvételt. 

Kutas Ferenc

A „Szarvasért” Alapít-
vány közadakozást hirdetett 
Ruzicskay György mellszobrá-
nak elkészítésére, s miután az 
emberek pénztárcája kellő mér-
tékben megnyílt, hogy Szarvas 
híres festőművészének szobra 
legyen a városban, most a szo-
bor felállításában kért tanácso-
kat az alapítvány. Miután levél-
ben fordult a Ruzicskay Köz-
alapítványhoz, valamint a Vá-
ros és Környezetvédő Egyesü-
lethez, novemberben a képvise-
lő-testület véleményéért is fo-
lyamodott a „Szarvasért” Ala-
pítvány. A novemberi ülésen 

Mihaleczné Kovács Mária az 
alapítvány kuratóriumának el-
nöke mondta el, hogy a kézen-
fekvő megoldást – tudniillik, 
hogy az Erzsébet-ligeti Alko-
tóház udvarán legyen a szobor 
elhelyezve – többen is megkér-
dőjelezték, féltve a szobor biz-
tonságát, épségét. A testületben 
is feléledtek ezek a közbizton-
sági aggodalmak, de végül úgy 
foglaltak állást, hogy az alko-
tóház kertjét javasolják, s ta-
lálnak majd módot arra, hogy 
Ruzicskay György szobra tel-
jes biztonságban legyen ezen a 
helyen.

Hol legyen a szobor?

November 26-án este Hartay 
Csaba és Podmaniczky Szi-
lárd voltak vendégei a mező-
túri Móricz Zsigmond Váro-
si Könyvtárban megrendezett 
irodalmi estnek. Az est há-
zigazdája, Kozák Ignác Ti-
bor alaposan felkészült a két 

meghívottból, nem volt híja a 
jó kérdéseknek. Hartay Csaba 
az idén megjelent Nyúlzugból 
adott ízelítőt a mezőtúriaknak, 

míg Podmaniczky Szilárd az 
általuk működtetett alapítvány 
könyvkiadói műhelytitkaiba 
avatta be a hallgatóságot, vé-
gül néhány legutóbb megje-
lentetett regényéről és novel-
láskötetéről beszélt pár mon-
datban. A tartalmas író-olvasó 

találkozó után kötetlen beszél-
getés alakult ki az írók és a kö-
zönség közt, több verses- és no-
velláskötet talált gazdára.

Írók testközelből


